
 

 Komstab - Juridisk Kontor REFERAT 

Z:\¤Juridisk Kontor\Integrationsrådet\IR 2019\Møde 25-04-19\Møde IR_25-04-19_referat.docx Side 1 af 2 

 

 

Emne: Møde i Integrationsrådet 25. april 2019 
 

 
Mødedato 

25-04-19 

Mødested/lokale 

Mødelokale 1 

Mødet påbegyndt kl. 

17 

Mødet afsluttet kl. 

19 
Deltagere  

Anja Daugaard, Ebu Bekir Incikli, Ensaf Abdel Hadi Ihsan, Kamal Atie, Lone Lisby, Muhsin Türkyilmaz, 

Mustapha Ali El-Ahmad, Natalija Petrova, Razija Salihovic, Safet Bralic, Senada Mehic, Soheila Dadkhah, 

Ulla Varneskov, Waheed Watandost og Zarema Galaeva 
Fraværende 

Adisa Mulabecirovic, Ebru Berra Ekici, Ernesto Lifschitz og Poul Erik Møller 

 
Dato 

2. maj 2019 

Referent 

Mette K. Jacobsen 

Direkte telefonnr. 

76811553 

Journalnr. 

15.40.00-A30-1-19 

 

 

1. Godkendelse af 

referat fra 

mødet i 

Integrations-  

rådet 21. marts 

2019 

 

Godkendt 

2. Godkendelse af 

dagsorden 

 

Godkendt 

3. Indkaldelse af 

suppleant for 

Julia 

Kolobajeva 

 

Der var enighed om at indkalde Kamal Atie som afløser for Julia Kolobajeva. 

4. Oplæg om 

BROEN Vejle 

v/formand 

Susanne 

Clausen 

efterfulgt af 

spørgsmål fra 

medlemmerne 

 

Susanne Clausen fortalte, at støtteforeningen BROEN Vejle startede sit virke i 2010 

og i dag hjælper 453 børn og unge i Vejle Kommune. BROEN Vejle støtter trængte 

børn og unge, så de har mulighed for at deltage i fritidsaktiviteter i lokale foreninger. 

Støtten omfatter typisk køb af udstyr (f.eks. fodboldstøvler) og støtte til betaling af 

medlemskontingent. Støtten kan fortsætte til barnet fylder 18 år. Anmodning om 

støtte (efter tilladelse fra forældrene) kommer fra fagpersoner i primært det 

kommunale régi.  

 

Susanne nævnte desuden, at det lykkedes BROEN Vejle at hjælpe 32 børn, således 

at de kunne deltage på Spejdernes Landslejr i 2018. Foreningen kan desuden hjælpe 

børn, når de er kommet hjem fra julemærkehjem. 

 

Cykelløbet Broen Danmark Rundt lagde i 2018 vejen forbi Rådhustorvet i Vejle. 

Løbet samler penge ind til fordel for udsatte børn og unge i Danmark. Cykelløbet 

kommer også til Vejle Kommune i 2019. BROEN Vejle sørger derudover for at gøre 

sig synlig ved f.eks. By Night-arrangementer og Folkemødet i Vejle. 

 

5. Udpegning af 

afløser for 

Enersto 

Natalija Petrova blev udpeget som repræsentant for Integrationsrådet i VIFIN’s 

bestyrelse i stedet for Ernesto Lifschitz og Kamal Atie  blev udpeget som suppleant i 

samme bestyrelse i stedet for Soheila Dadkhah. 
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Lifschitz og 

Soheila 

Dadkhah som 

repræsentanter 

for Integrations-

rådet i VIFIN 

 

 

 

6. Rapportering 

fra arbejds-

grupperne 

 

Arbejdsgruppen vedr. ghettoudspillet kunne oplyse, at udkast til udviklingsplan for 

Finlandsparken behandles på Byrådets møde den 8. maj 2019. Endelig 

udviklingsplan skal sendes til Transport, Bygnings- og Boligministeriet til 

godkendelse. Tidsfristen er 1. juni 2019. Mette forhører sig hos 

Direktionssekretariatet med hensyn til udfaldet. 

 

I arbejdsgruppen vedr. Integrationsrådets synlighed overtages tovholderfunktionen 

af Waheed Watandost. 

 

Arbejdsgruppen vedr. arbejdsmarked sætter informationsaftenen i maj vedr. Kvinder 

og Arbejdsmarkedet på pause. 

 

7. Orientering fra 

formanden 

 

Razija kunne berette, at hun venter svar i næste uge fra Dansk-Bosnisk 

Kulturforening vedr. Integrationsrådets besøg hos foreningen i maj 2019. Razija 

vender tilbage på e-mail med en dato for besøget. 

 

Razija oplyste desuden, at Integrationsrådet kan vente en invitation fra Dansk-

Bosnisk Kulturforening i anledning af et arrangement til minde om massakren i 

Srebrenica. Arrangementet finder sted i Bygningen Vejle den 22. juni 2019.  

 

8. Orientering fra 

medlemmerne 

 

Natalija berettede om sin deltagelse i en ELAINE 2.0 konference i Østrig. Her havde 

nogle af konferencedeltagerne udtrykt ønske om at vide mere om, hvordan et dansk 

integrationsråd arbejder. 

 

9. Orientering fra 

VIFIN og Vejle 

Kommunes 

Arbejdsmarkeds

forum 

 

Anja og Wahid berettede om et fælles temamøde mellem Arbejdsmarkedsudvalget 

og Vejle Kommunes Arbejdsmarkedsforum den 11. april 2019.  

10. Orientering fra 

Byrådet 

 

Ingen 

11. Orientering fra 

REM 

 

Muhsin berettede om REM's konstituerende møde den 12. april 2019. Mødet i 

repræsentantskabet finder sted den 21. september 2019. Se mere om det nye råd på 

dette link: 

http://rem.dk/arrangement-om-negativ-social-kontrol-for-alle-integrationsradene 

 

 

12. Evt. Ingen 

 

 

http://rem.dk/arrangement-om-negativ-social-kontrol-for-alle-integrationsradene

